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BESLUITENLIJST 
Vergadering van Provinciale Staten van Drenthe 
Woensdag 1 en donderdag 2 juli 2009 
 
 
U kunt de statenvoorstellen en de ingezonden brieven, alsmede de besluitenlijsten en samenvattin-
gen, via het DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
Ingediende moties en amendementen zijn als bijlage opgenomen bij deze besluitenlijst. 
 
Aanwezig:  
De voorzitter: 
J. Tichelaar 
 
De leden: 
A. van der Tuuk (PvdA) (vicevoorzitter) 
J.J. Baltes (VVD) 
H. Beerda (PvdA) 
M.A.M. Berends (PvdA) 
W.A.R. Boer (PvdA) 
H.H. van de Boer (VVD) 
L. Bomhof (VVD) 
mevrouw K.J. Datema-Klöpping (SP) 
D.B. Dijkstra (CDA) 
K.R. Dijkstra (PvdA) 
R.D. Esseveld (SP) 
R. Fokkens (PvdA) 
mevrouw W.G. Goudriaan-Visser (PvdA) 
E. Hemsteede (PvdA) 
H.R. Hornstra (PvdA) 
A. Huizing (PvdA) 
S. de Jong (CDA) 
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
A. Kerstholt (VVD)  
H. Klaver (CDA) 
J.H. Lammers (CDA) 
J. Langenkamp (GroenLinks) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
T.S. Medemblik (ChristenUnie) 
mevrouw A.H. Mulder (CDA) 

mevrouw J.H. Mustamu (PvdA) 
P.H. Oosterlaak (SP) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
A.G.H. Peters (CDA) 
J. Slagter (PvdA) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
A.Timmerman (VVD), alleen 1 juli ‘s morgens 
G.J. Udding (VVD) 
E.R. Veenstra (PvdA) 
J. Vester (SP) 
A. Wendt (ChristenUnie) 
Th.J. Wijbenga (CDA) 
B.J. Ziengs (VVD) 
 
mevrouw I.M. Rozema, griffier 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
mevrouw A. Haarsma (PvdA) 
mevrouw T. Klip-Martin (VVD) 
H. Baas (ChristenUnie) 
R.W. Munniksma (PvdA) 
J.H. Bats (VVD) 
Mevrouw J. Vlietstra (PvdA) 
 
Afwezig:  
R. Westerhof (SP) 
mevrouw G. Seinen (CDA) 
A. Timmerman (VVD) 1 juli en 2 juli ’s middags 

 
De vice-voorzitter zit de vergadering voor bij een deel van punt 8b (reactie GS in 1e termijn door de 
heer Tichelaar als voorzitter van GS).
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1. Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering en deelt mee dat in tegenstelling tot de mededeling in de vorige 
vergadering gedeputeerde Bats morgen wel aanwezig zal zijn en alleen vanmiddag de vergadering na 
de 1e termijn van de Algemene Beschouwingen zal verlaten. 
 
 
2. Ingekomen stukken 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. De heer Oosterlaak verzoekt om de be-
antwoording van de vragen ex art.41 RvO over de Vuelta te agenderen in de commissie BFE van sep-
tember. 
 
 
3. Vaststelling van de agenda 
De agenda wordt vastgesteld conform het concept. 
 
 
4. Vaststellen besluitenlijst van de vergadering van PS van 3 juni 2009 
De besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
 
5. Benoemingen 
Mevrouw Gonny van der Laan wordt benoemd tot commissielid, niet zijnde statenlid van de staten-
commissie Omgevingsbeleid voor de fractie van de SP. 
 
 
6. Vragenhalfuur 
GL stelt vragen over de procedure bij het afgeven van een verklaring van geen bezwaar voor de bouw 
van recreatiewoningen in Frederiksoord.  De fractie is ontevreden over de wijze van beantwoording 
van vragen hierover in de commissie OGB van 17 juni en de discussie daarover. De vragen worden 
ter vergadering beantwoord waarbij door gedeputeerde Haarsma wordt toegelicht dat de verklaring 
nog niet is afgegeven en dat het al of niet afgeven kan worden behandeld in de komende vergadering 
van de commissie OGB in september. 
Meerdere fracties geven daarop aan door de beantwoording van de gedeputeerde in de commissie-
vergadering op het verkeerde been te zijn gezet. Zij vinden een vorm van excuus op zijn plaats. De 
gedeputeerde houdt het op een misverstand en miscommunicatie. 
 
 
7. Algemene Beschouwingen 
Hierbij worden betrokken statenstuk 2009-388: eerste bestuursrapportage 2009 en statenstuk 2009-
387: Voorjaarsnota 2009 (inclusief erratum d.d. 23 juni 2009). 
 
Inhoud: De eerste bestuursrapportage geeft een beeld van de voortgang van de beleidsuitvoering en 
ontwikkeling over de eerste drie maanden van 2009. GS adviseren PS om de 1e bestuursrapportage 
en de 1e en 2e wijziging van de Begroting 2009 vast te stellen. 
De Voorjaarsnota schetst het financieel perspectief van de provincie Drenthe voor het begrotingsjaar 
2010 en in meerjarenperspectief. Tevens gaan GS in op de versnellingsagenda om de gevolgen van 
de economische crisis te bestrijden en doen GS een voorstel om tot een kwaliteitsimpuls voor de or-
ganisatie te komen. GS adviseren PS om de Voorjaarsnota vast te stellen en daarmee het beleidsin-
houdelijke kader te stellen voor de Begroting 2010. 
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Samenvattende reactie van de fracties in eerste termijn:  
Alle fracties zetten hun algemene beschouwingen in het teken van de economische recessie, de ge-
volgen die dit heeft voor het provinciale beleid en de gewenste maatregelen om hierop adequaat in te 
spelen. De fracties onderstrepen de noodzaak tot het uitvoeren van de versnellingsagenda. Accenten 
worden gelegd bij onderwerpen als werkloosheidsbestrijding en scholing, energiebesparing (onder 
meer het idee van een Duurzaam Drents Energiebedrijf), infrastructuur, inclusief maatregelen voor het 
openbaar vervoer, plattelandsontwikkeling, toerisme en de rol die de provincie bij deze zaken naast 
andere actoren kan vervullen.  
De PvdA vindt het gewenst een perspectief te ontwikkelen als reactie op de te verwachten bevol-
kingsdaling op het platteland; het CDA dringt aan op het ontwikkelen van een nieuwe landbouwagen-
da, samen met LTO-Noord.  
Enkele fracties vragen naar het al of niet doorgaan van het voorstel om als provincie een bijdrage te 
verstrekken in een OV-kaart voor MBO-scholieren jonger dan 18 jaar. 
De fracties gaan in op de slechter wordende financiële positie van de provincie, waarbij verschillend 
wordt geoordeeld over de mate waarin de algemene reserve wordt ingezet om de tekorten de komen-
de jaren incidenteel te dekken in relatie tot de noodzaak om zo snel mogelijk weer een structureel 
sluitende begroting te hebben. Met name de CDA-fractie verbindt daaraan de conclusie dat zij aan de 
Voorjaarsnota geen goedkeuring kan geven. Enkele fracties plaatsen vraagtekens bij het nu al creë-
ren van vrije beleidsruimte van € 9,7 miljoen per jaar voor de nieuwe collegeperiode. 
Omdat GS via een najaarsbrief de staten nader zullen informeren over de gevolgen van de actuele 
financiële positie op dat moment wordt het beperkte karakter van deze Voorjaarsnota als kadernota 
benadrukt; de discussie over te nemen beleidsmaatregelen zal daardoor bij de begroting een zwaar-
der accent krijgen. 
Belangrijk uitgangspunt daarbij is het statenrapport ‘Amen is geen Amsterdam’, terwijl GS een visie 
ontwikkelen op de provincie nieuwe stijl (PNS). De VVD vraagt naar het doen van een bestuurs-
krachtmeting. Enkele fractie bendrukken de noodzaak om de ICT-organisatie op orde te brengen. 
Instemming is er in het algemeen met het aangaan van de culturele en sociale allianties, al hebben de 
fracties grote moeite met het voorstel om de flexibiliteitsmiddelen cultuur vanaf 2011 te gaan inzetten 
als bezuinigingsmiddel. Ook het voorstel om een extra structurele bijdrage van € 500.000 te verstrek-
ken aan RTV-Drenthe om beter in te spelen op crossmediale uitingen, roept bij diverse fracties vragen 
op. 
 
De reactie van het college van GS in eerste termijn op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord. 
Vanwege de onzekere financiële situatie benadrukt gedeputeerde Vlietstra het beperkte karakter van 
deze Voorjaarsnota. Het college wil vanaf 2011 weer een structureel sluitende begroting aanbieden en 
daarmee de algemene reserve als dekkingsmiddel slechts tijdelijk inzetten. Op vragen wat het verschil 
is tussen een kadernota en een ‘gewone’ Voorjaarsnota wijst de gedeputeerde op het beperkte karak-
ter van de 15 beslispunten; grotendeels betreft dit besluiten tot wijziging van de begroting 2009, terwijl 
pas in november bij de behandeling van de begroting besluiten vallen over te nemen maatregelen via 
de begroting 2010 en volgende jaren. De punten die over 2010 en volgende jaren in de Voorjaarsnota 
staan hebben ‘slechts’ een kaderstellend c.q.  richtinggevend karakter; de staten besluiten hierover 
pas in het najaar op basis van meer actuele informatie.  
In de algemene beschouwingen doet een aantal fracties richting GS suggesties voor bezuiniging, 
maar de discussie daarover, ook in relatie tot het toespitsen op de kerntaken van de provincie, bete-
kenen ook voor PS nog veel huiswerk als het gaat om het maken van keuzes. GS beperken hun ambi-
ties en spitsen deze toe op het uitvoeren van de versnellingsagenda, het op orde brengen van de 
ICT/digitalisering, een kwaliteitsimpuls voor de organisatie en een bijdrage aan RTV-Drenthe.  
De  gedeputeerde benadrukt dat over deze zaken nu nog geen definitieve besluiten vallen maar pas 
bij de begroting 2010. Over het creëren van financiële ruimte ingaande 2012 beslist uiteindelijk het 
nieuwe college in 2011, maar het is gewenst daarmee alvast wel rekening te houden. De status van 
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beslispunt IX is dat via onderwijskansenbeleid wel middelen worden gereserveerd voor de bekostiging 
van de OV-kaart voor MBO-scholieren, maar dat het college intussen heeft voorgesteld om dit geld 
daarvoor niet te besteden omdat structurele financiering (via het rijk) niet is verzekerd.  
 
De voorzitter stelt voor de besluitvorming rond de Voorjaarsnota te knippen in twee delen, te weten 
een deel dat in kaderstellende zin betrekking heeft op het beleid voor de jaren 2010 en volgende (be-
slispunten 1, 3, 6, 7, 10, 11 en 15) en een deel dat betrekking heeft op de wijziging van de begroting 
2009 (overige beslispunten). 
 
Naar aanleiding van een vraag daarover zegt gedeputeerde Bats toe dat direct na het zomerreces 
voortvarend zal worden gewerkt aan het afsluiten van een convenant met de gemeente Meppel in het 
kader van RSP/RSP+, zodat er voor de begrotingsbehandeling duidelijkheid zal zijn. 
Verder onderstreept hij de ambitie om de plannen met betrekking tot het openbaar vervoer zo spoedig 
mogelijk uit te voeren en zeker niet te temporiseren zoals het CDA heeft gesuggereerd. Dit zowel uit 
een oogpunt van het nakomen van aangegane verplichtingen, de werkgelegenheidseffecten en de 
verkeersveiligheid. 
 
Gedeputeerde Munniksma zegt dat hij in het komende vergaderseizoen samen met andere partners, 
zoals LTO, verder aan de slag zal gaan met het opstellen en realiseren van een landbouwagenda; 
een nadere onderbouwing vindt plaats bij de begroting 2010. Het signaal vanuit de fracties over de 
voorgestelde bezuiniging op het cultuurbeleid (flexkorting) is begrepen; de wijze waarop bezuinigd 
gaat worden komt opnieuw aan de orde bij de begrotingsbehandeling en het voorstel zoals verwoord 
in de Voorjaarsnota zal dan in een breder perspectief worden gezet. Op dit moment hoeven de staten 
dus nog geen besluit te nemen. 
 
Gedeputeerde Baas zegt dat de bestuurskrachtmeting dit jaar wordt voorbereid met het IPO, zodat 
deze in 2010 kan worden uitgevoerd. Voor het eind van de bestuursperiode zal de ICT-organisatie op 
orde moeten zijn (van rood naar groen) en deze Voorjaarsnota geeft daartoe de ruimte. 
 
Gedeputeerde Klip benadert het plan van de PvdA, ondersteund door GL over een Drents energiebe-
drijf positief en ziet daarin een ondersteuning en stimulans van het beleid zoals verwoord in de kli-
maat- en energienota, gericht op meer duurzame energie; het college is bereid een haalbaarheidson-
derzoek uit te voeren als de staten daartoe opdracht geven. Ook Energy Valley zal daarbij worden 
betrokken. 
 
Gedeputeerde Haarsma onderstreept de aandacht voor de gevolgen van de bevolkingsdaling (krimp), 
waaraan door met name de PvdA aandacht is besteed; zij is samen met 5 gemeenten bezig om de 
gevolgen daarvan in kaart te brengen en de uitkomst daarvan is belangrijke input voor het omge-
vingsbeleid en de sociale en culturele agenda. 
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe. 

1. Gedeputeerde Vlietstra zegt toe in de septembervergadering van de commissie OGB met een 
voorstel te komen over een plan dat de provincie samen met gemeenten en corporaties heeft 
ontwikkeld over de bestrijding van de (te verwachten) werkloosheid in de (woning)bouw. 

2. Gedeputeerde Baas zegt toe dat het tijdschema voor de behandeling van de beleidsvisie 
‘Provincie Nieuwe Stijl’, gekoppeld aan de begroting 2010, nog voor het reces aan de staten 
zal worden toegestuurd. 

3. Gedeputeerde Baas zegt toe de staten te zullen informeren over de uitkomst van het overleg 
met de gemeente Emmen over de realisering van een Europa-informatiepunt. 
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4. Gedeputeerde Haarsma zegt toe in oktober/november met een beleidsvisie te komen over de 
manier waarop de provincie inspeelt op de bevolkingsdaling. 

 
In tweede termijn geeft het CDA aan niet akkoord te zullen gaan met een aantal beslispunten, met 
name waar het gaat om het beleid vanaf 2010. De PvdA ziet af van het indienen van aangekondigde 
moties. Hetgeen is bedoeld met een motie over het energiebedrijf is door het college overgenomen. 
Dat geldt ook voor de toezegging met betrekking tot een voorstel over de woningbouw en inzake een 
beleidsstuk over de gevolgen van de krimp. Een motie over een leerwerkbedrijf houdt de fractie nog in 
portefeuille.  
De PvdA wil het geld voor een OV-kaart voor MBO-scholieren reserveren en men zoekt samen met 
VVD, CU en SP naar een oplossing voor de invulling; bij de behandeling van de begroting 2010 komt 
men daarover met een voorstel. 
De SP dient twee moties in, één over de aanbesteding van het OV en één over een percentagerege-
ling beeldende kunst. 
De VVD ziet af van het indienen van een motie over de zogenoemde flexkorting, nu het college het 
signaal dat de staten hiermee wilden afgeven heeft begrepen. 
 
Gedeputeerde Vlietstra corrigeert beslipunt VII: in plaats van ‘ons college’ moet daar staan ‘de staten’. 
Het college adviseert de motie van de SP over de aanbesteding van het OV niet over te nemen gelet 
op de in 1e termijn gegeven toelichting over het OV-beleid. Dat geldt ook voor de motie over de 1%-
regeling beeldende kunst, gelet op het beleid dat de provincie op dit terrein nu hanteert. 
 
Besluiten 
Hierna wordt overgegaan tot besluitvorming. 

1. De eerste bestuursrapportage 2009 inclusief de eerste en tweede begrotingswijziging 2009 
wordt na beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming aanvaard. 

2. De beslispunten I t/m XV van de Voorjaarsnota worden per punt in stemming gebracht (stem-
ming bij handopsteken): 

• Beslispunt I wordt aanvaard met de stemmen van de fracties van CDA, GL en SP tegen. 

• Beslispunt II wordt aanvaard met de stemmen van GL en de heren Vester en Esseveld 
van de SP tegen. 

• Beslispunt III wordt aanvaard met de stemmen van de fracties van CDA en GL tegen. 

• Beslispunten IV t/m VIII worden aanvaard met de stemmen van GL tegen. 

• Beslispunt IX wordt aanvaard met de stemmen van CDA en GL tegen. 

• Beslispunten X t/m XV worden aanvaard met de stemmen van GL tegen. 
3. Stemming over de moties. Bij de motie van de SP over de aanbesteding OV geven de PvdA 

en GL een stemverklaring af: zij zijn nu tegen de motie, maar vinden het gewenst om het on-
derwerp op zich nog eens te bespreken in de commissie OGB. Hierna worden beide moties 
via stemming bij handopsteken verworpen met alleen de stemmen van de SP voor de moties. 

 
Nr. Ingediend door Onderwerp 
M1 Motie Oosterlaak (SP) 

Verworpen, vóór: de SP. 
Aanbesteding openbaar vervoer 

M2 Motie Vester (SP) 
Verworpen, vóór: de SP 

Percentageregeling beeldende 
kunst 

 
 
 
8. Voorstellen 
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Hamerstukken (A-stukken) 
 
8a. Statenstuk 2009-386 (herziene versie), Investeringspremieregeling 
Zonder beraadslaging wordt het voorstel met algemene stemmen aanvaard. 
 
De voorzitter schorst om 15.40 uur de vergadering en heropent deze op 2 juli om10.30 uur. 
 
Bespreekstukken (B-stukken) 
 
8b. Statenstuk 2009-390, Rapport van de onderzoekscommissie Eurochamprapport 
Ter tafel ligt tevens de in de vergadering van 18 maart 2009 ingediende en aangehouden motie van 
wantrouwen van het CDA tegen gedeputeerde Haarsma. 
  
Inhoud: de commissie heeft onderzoek verricht naar de volgende zaken: 

• wie is verantwoordelijk voor de voortijdige verspreiding van het rapport van Deloitte inzake Euro-
champ en op welke wijze is dat geschied. 

• waren er bij de provincie organisatorische en/of ‘bestuurlijk-culturele’ factoren die de voortijdige 
verspreiding hebben bevorderd 

• in hoeverre moet het gevoerde bestuur worden aangepast om nieuwe situaties van schending van 
integriteit en van de regels van geheimhouding te voorkomen. 

Bij het rapport is gevoegd een voorstel van de commissie tot besluitvorming (beslispunten I t/m III). 
 
De voorzitter van de onderzoekscommissie, de heer Bomhof, geeft een toelichting op de werkwijze 
van de commissie en op de conclusies en aanbevelingen van het rapport. De staten hebben op 18 
maart 2009 opdracht gegeven tot het onderzoek en op 8 april 2009 de onderzoekscommissie geïnstal-
leerd.  
Van de mogelijkheid tot het stellen van feitelijke vragen wordt door de fracties van PvdA, CDA en VVD 
gebruik gemaakt, terwijl de CU en GL schriftelijk enkele vragen bij de commissie hebben ingediend. 
De voorzitter van de commissie beantwoordt deze vragen. 
 
Besluit 
Hierna stelt de voorzitter overeenkomstig beslispunt II van het voorstel voor om de onderzoekscom-
missie décharge te verlenen voor de door haar verrichte werkzaamheden en gemaakte kosten. Met 
algemene stemmen wordt dit voorstel aanvaard. 
 
Samenvattende reactie van de fracties in 1e termijn. 
Alle fracties complimenteren de onderzoekscommissie met dit rapport, waarmee is voldaan aan de 
opdracht. Het is een goed rapport. Het is jammer dat er geen antwoord kon worden gegeven op vraag 
1; het lek is dus niet boven tafel gekomen. De fracties delen in grote lijn de conclusies en aanbevelin-
gen; GL zet kanttekeningen bij de conclusie dat het ongewenst is dat journalisten een toegangspas 
hebben. 
PvdA, VVD en CU vinden dat er nu voldoende onderzoek is geweest en stellen voor het dossier te 
sluiten. De conclusies zijn voldoende onderbouwd en met het overnemen van de aanbevelingen kan 
een streep onder dit dossier worden gezet. Deze fracties spreken hun vertrouwen uit in het bestuur als 
GS bereid zijn de aanbevelingen over te nemen. Het CDA heeft aanvankelijk een aantal aanvullende 
vragen, maar maakt na schorsing op basis van dit rapport de politieke balans op: de schijn is gewekt 
dat in strijd met de gedragscode voor bestuurders is gehandeld, waarvoor met name de gedeputeer-
den Haarsma en Klip verantwoordelijk zijn, terwijl door hen niets is gedaan om dit beeld weg te ne-
men. De SP zet kanttekeningen bij de geslotenheid van GS richting de staten, terwijl GL een aantal 
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vraagtekens plaatst bij de vier conclusies over organisatorische en/of bestuurlijk-culturele factoren en 
vraagt welke les het college trekt uit dit rapport. 
Alle fracties onderstrepen de noodzaak van een open en transparante relatie met de media. Deze 
relatie zal op een meer zakelijke, professionele manier inhoud moeten krijgen.  
 
Samenvattende reactie van het college in 1e termijn. 
Namens GS, maar ook als CdK, voert commissaris van de Koningin Tichelaar het woord. Hij consta-
teert dat deze kwestie een gevoel van onveiligheid oproept bij zowel bestuur, de staten als organisa-
tie, waardoor het respect tussen mensen onder druk staat.  Dit werkt verlammend en verstoort de 
onderlinge verhoudingen. Hij benadrukt de noodzaak van herstel van vertrouwen, respect en het stre-
ven naar een beter werkbaar bestuurlijk klimaat. Hoewel het lek niet is gevonden biedt het rapport 
handvaten om te werken aan herstel van vertrouwen. 
De in het rapport uitgesproken vermoedens zijn naar zijn oordeel onvoldoende om tot een veroorde-
ling van het bestuurlijk handelen te komen. Het college is het in grote trekken eens met de conclusies. 
De relatie met de media zal op een meer professionele manier inhoud krijgen en gewerkt moet worden 
aan een betere bescherming van vertrouwelijke informatie. Zo zijn de toegangspassen van de journa-
listen intussen ingetrokken. Contacten tussen gedeputeerden en de media behoren te worden ge-
meld. We moeten af van communicatie via wandelgangen en we moeten terug naar een transparante 
en een intern beter aangestuurde wijze van communiceren. Hij heeft zich gestoord aan recente be-
richtgeving door RTV-Drenthe, die een onjuiste weergave op de site heeft gezet over de handelwijze 
van een ambtelijk medewerker. Hij zal dit afstemmen met de hoofdredactie.   
Het college is met de woordkeus van enkele onderdelen in het rapport minder gelukkig. Wel neemt het 
de aanbevelingen over. Integriteit is een kwestie van mentaliteit en bewustwording en een opdracht 
aan bestuur, staten en organisatie en dat betekent: ons houden aan afspraken en correct omgaan met 
ons ter beschikking gestelde informatie. In die zin is het rapport een les voor ons allen. 
De gedeputeerden Haarsma en Klip conformeren zich aan het betoog van de commissaris en hebben 
niets toe te voegen aan hetgeen zij op de hoorzittingen hebben gezegd. 
 
In 2e termijn voegen de fracties van PvdA, VVD en CU zich op basis van de reactie in 1e termijn in de 
oproep van de commissaris tot herstel van respect en vertrouwen. 
Het CDA oordeelt dat de gedeputeerden Haarsma en Klip bestuurlijk verantwoordelijk zijn voor het 
lekken van het rapport vanuit het provinciehuis. De fractie vindt het onjuist dat zij niet de politieke 
kracht hebben om zich zelf hier te verantwoorden voor het door hen gevoerde bestuur. De fractie trekt 
de aangehouden motie M1 van 18 maart 2009 in en dient vervolgens, mede namens de SP, twee 
moties van wantrouwen in tegen elk van deze gedeputeerden. Ook de fracties van SP en GL vinden 
de verantwoording door de betrokken gedeputeerden zo wel erg mager en men dringt aan op een 
vorm van spijtbetuiging.  
 
De gedeputeerden Haarsma en Klip willen de indruk wegnemen dat zij zich verschuilen achter de 
reactie van de commissaris. Zij trekken lessen uit de uitkomsten van het rapport en zullen werken aan 
een betere manier van communiceren. Het spijt hen dat de indruk is gewekt dat hun handelen onjuist 
is geweest en dat twijfel is ontstaan over de betrouwbaarheid en geloofwaardigheid van hun bestuur-
lijk handelen. 
 
De CDA-fractie trekt, na overleg met de SP, de beide moties van wantrouwen in; zij zien in de uit-
komst van dit debat voldoende aanknopingspunten voor een doorstart en geven het bestuur daarvoor 
het vertrouwen. 
 
Nr. Ingediend door Onderwerp Besluit 
M1 De heer Klaver (CDA) Motie van wantrouwen tegen Ingetrokken 
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Mede namens de SP gedeputeerde Haarsma 

M2 De heer Klaver (CDA) 
Mede namens de SP 

Motie van wantrouwen tegen 
gedeputeerde Klip 

Ingetrokken 

 
Besluiten 
Vervolgens worden met algemene stemmen de voorstellen van de onderzoekscommissie onder de 
beslispunten I en III aanvaard. 
 
 
8. Sluiting 
De voorzitter feliciteert gedeputeerde Bats met zijn benoeming tot rapporteur Commissie Economisch 
en Sociaal beleid (ECOS) van het Comité van de Regio’s.  
De voorzitter sluit af met dank te zeggen aan de inbreng van alle betrokkenen en met name in de rich-
ting van de betrokken gedeputeerden en de CDA- en SP-fractie, die de moed hebben getoond om op 
basis van de gewisselde argumenten tot deze uitkomst te komen. Dit geeft vertrouwen om vanaf nu 
met elkaar aan de slag te gaan. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 7 oktober. 
De vergadering wordt gesloten om 15.30 uur. 
 
Vastgesteld in de vergadering van provinciale staten van 7 oktober 2009 
 
 
          , voorzitter 
 
 
 
          , griffier 


